
 

 

 

Folketingets Epidemiudvalg har den 30. juni 2021 stillet følgende spørgsmål nr. 231 

(Alm. del) til sundhedsministeren, som hermed besvares.  Spørgsmålet er stillet efter 

ønske fra Liselott Blixt (DF). 

 

Spørgsmål nr. 231:  

”I forhold til at få fritagelse for coronapas, hvor borgerne skal møde op på borgerser-

vice i kommunen, vil ministeren så sikre, at det kan gøres elektronisk, da man flere 

steder oplever stor travlhed pga. udstedelse af pas og lignende?” 

 

Svar: 

Coronapasset er blevet udfaset mange steder og målgruppen for at få udleveret do-

kumentation for undtagelse for coronapas er meget begrænset. Derfor mener jeg 

ikke, at det vil være proportionelt eller realistisk at udvikle en ny digital løsning til 

undtagelse for coronapas.  

 

KL har oplyst Sundhedsministeriet, at ordningen blev etableret for at hjælpe til i den 

daværende situation ud fra en forventning om, at det kunne passes ind i de øvrige 

opgaver i Borgerservice. KL har desuden også bekræftet, at de ikke har fået meldinger 

om, at der skulle være problemer med udstedelsen.  

 

Jeg kan afslutningsvist oplyse, at KL har udført en survey blandt borgerservicecen-

trene, som viser, at der er udstedt i alt omkring 4.200 dokumentationer for undta-

gelse for COVID-19 test og dermed også for coronapas. 
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